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1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  

Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.   
 

2. Ajankohtaisia kuulumisia Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisestä / Juha-Pekka Lehmus 
Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus kertoi, että kaupungin sisäiset hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
rakenteet ja yhdyspintatyö hyvinvointialueen kanssa ovat vahvistuneet. Marraskuussa valtuustolle 
esitellyssä hyvinvointisuunnitelmien vuosiraportissa on kuvattu suunnitelmien tavoitteiden ja 
toimenpiteiden edistymistä sekä annettu tilannekatsaus väestön hyvinvoinnin tilanteesta tilastotiedon 
muodossa. Järjestöjen tilahaasteisiin pyritään vastamaan lokakuussa kaupunginhallituksen hyvinvoinnin 
ja terveyden edistämisen jaoston hyväksymällä Hyte-statuksella. Statukseen oikeutetut järjestöt tulevat 
saamaan oikeuden tiettyjen kaupungin erikseen määrittelemien tilojen käyttöön normaalihintoja 
edullisemmin / maksutta. 
 

3. Raportit vanhustenviikon juhlista 

• Karjalohjan ja Sammatin alue ma 7.10.2024 
o Maamiesseurantalo Sampaalassa järjestetyn juhlan kahvitus sujui hyvin. Juhlan 

ohjelmaosuus kesti kaksi tuntia ja ohjelmaa oli runsaasti ja se oli hyvin 
musiikkipainotteinen. Osanottajia juhlassa oli noin kahdeksankymmentä. 

o Tiivis ja musiikkipainotteinen ohjelma ja ohjelmallisen osuuden pitkä kesto 
koettiin ehkä hieman liian raskaaksi. Pohdittiin, voisiko jatkossa ohjelmaa 
hieman keventää.  

• Kaupunkikeskustan alue ke 9.10.2024 
o Laurentius-salissa- järjestetystä juhlasta saatu palaute oli hyvää. Esiintyjien 

määrä oli sopiva, erityisesti lapsikuoro ilahdutti, samoin ruotsinkielinen tervehdys. 
Myös tanssiesitys ja eläkeläisten kuoron esitys ilahduttivat. Osanottajia oli noin 
sata, joista kuorolaisia oli noin kaksikymmentä. Tarjoilu sujui hyvin, mutta 
osallistujien vähäisestä määrästä johtuen tarjottavia jäi paljon yli ja tarjoilujen 
hinta oli korkea. 

Kutsutut:  
Mirja Janerus, puheenjohtaja 
Riitta Luhtala  
Mervi Kaira  
Ahti Kahrapää (Pirkko Kvarnströmin varajäsen)  
Liisa Mantere  
Gudrun Lahtinen  
Pepina Hyppönen  
Vappu Miinalainen  
Jorma Johansson  
Lotta Paakkunainen, kaupunginhallituksen edustaja  
Johanna Repola, esittelijä, sihteeri 
Sanna Kie Kettunen, erityisasiantuntija 
Juha-Pekka Lehmus, sivistysjohtaja (läsnä klo 14.00-14.15) 
Poissa: 
Pirkko Kvarnström 
Salme Hiltunen 
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o Kokouksessa nostettiin esille ajatus siitä, voisiko juhla olla jatkossa sisällöltään hieman 
erilainen ja juhlapaikkana esim. seurakuntasali Laurentius-salin sijaan, jolloin tarjoilujen 
tilaamisen ja hintojen suhteen olisi enemmän valinnanvaraa. 

• Nummen ja Pusulan alue to 10.10.2024 
o Nummen seurantalolla järjestetyssä juhlassa myös kuuntelijat pääsivät osallistumaan 

Oinolan koulun lapsilauluryhmän musiikkiesitykseen, kaikki muutkin esitykset olivat 
mukavia. Juhlat olivat kaikkinensa onnistuneet ja puolentoista tunnin mittaisina sopivan 
pituiset. Juhlatunnelma oli mukavan rento. Osanottajia oli noin 130. 

• Kokouksessa pohdittiin myös, että syksyllä 2025 aloittavaa vanhusneuvostoa ajatellen olisi hyvä koota 
juhlien järjestämiseen ja kustannuksiin liittyviin kokemuksiin nojaten jonkinlainen opas.  
 

4. Vanhusneuvostot vaikuttajina- kyselyn 2023 tulokset 
Johanna Repola esitteli lyhyesti Ikäinstituutin, vanhusasiavaltuutetun ja Avoimen hallinnon 
(valtiovarainministeriö) teettämän Vanhusneuvostot vaikuttajina -kyselyn keskeisiä tuloksia. Kyselyn 
tuloksista kertovan raportin voi lukea kokonaisuudessaan täältä: Vanhusneuvostot vaikuttajina – 
vanhusneuvostokyselyn 2023 tulokset 
 

5. Tasa-arvo- ja yhdenvertaisuuskyselyn ja suunnitelman tilannekatsaus / Johanna Repola 
Lohjan kaupungin tekemään tasa-arvo- ja yhdenvertaisuuskyselyyn saatiin vastauksia yhteensä 429. 
Vastaajamäärä jäi toiveita vähäisemmäksi, vaikka kyselyä markkinoitiin laajasti myös erilaisten 
järjestöjen ja muiden toimijoiden kautta. Osittain tilanne saattaa selittyä sillä, että samaan aikaan oli 
käynnissä kaksi muutakin laajaa kuntalaiskyselyä. Kyselyn vastauksia käydään tarkemmin läpi Tasa-arvo- 
ja yhdenvertaisuussuunnitelmatyöryhmän kokouksessa 26.11.2024, jonka jälkeen ne viedään tiedoksi 
kaupungin eri toimielimille. Suunnitelmatyön osallistava osuus jatkuu 16.1.2025 järjestettävässä 
työpajassa. Tavoitteena on saada suunnitelmaluonnos työryhmän hyväksyttäväksi helmikuun 2025 
loppuun mennessä ja viedä se sen jälkeen päätöksentekoon. 
 

6. Hyte-status / Johanna Repola 
Hyte-status on yleishyödyllisille yhdistyksille hakemusten pohjalta, kokonaisharkintaan perustuen 
myönnettävä status. Lohjan kaupunki tukee hyte-statuksen saaneita yhdistyksiä mm. tukemalla erikseen 
määriteltyjen kaupungin omistamien tilojen käyttöä tietyin ehdoin. Kaupunginhallituksen hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen jaosto on hyväksynyt järjestöille myönnettävän Hyte-statuksen käyttöönoton 
lokakuussa ja se tullaan ottamaan käyttöön, kun tilojen hinnoittelusta on tehty päätökset. Hyte-
statuksesta ja sen hakemisesta tiedotetaan järjestöjä tarkemmin heti, kun päätökset tiloista ovat selvillä.  
 

7. LUVN:n vanhusneuvoston terveiset 
31.10.2024 kokouksen pöytäkirja luettavissa täältä: Dynasty tietopalvelu : Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialue - Västra Nylands välfärdsområde  
 

 
8. Lautakuntien terveiset   

• Kaupunkikehityslautakunta 23.10.2024 ja 7.11.2024 / Mirja Janérus ja Pepina Hyppönen 
o Nummen keskustaan suunnitteilla pieniä kerrostaloasuntoja nimenomaan 

ikäihmisiä ajatellen  
 

https://www.ikainstituutti.fi/content/uploads/2024/08/Vanhusneuvostot-vaikuttajina-suomi-29-5-24.pdf
https://www.ikainstituutti.fi/content/uploads/2024/08/Vanhusneuvostot-vaikuttajina-suomi-29-5-24.pdf
https://luhva-d10julk.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2024387
https://luhva-d10julk.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2024387
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o Uusyrityskeskuksen esittelyssä kerrottiin mm., että yritysten perustamiseen tai 

tukemiseen on tarjolla tukea, yritysten konkursseja on tullut paljon ja yrityslainojen 
saaminen on tällä hetkellä vaikeaa.  

o Laurinkatu 53, 55 ja 57 asemakaavamuutos meneillään, paljon valmistelutyötä tehty 
tämän eteen.  

• Kulttuuri- ja vapaa-ajanlautakunta 31.10.2024 / Salme Hiltunen 
o Kulttuuri- ja vapaa-ajan lautakunnan pöytäkirja on luettavissa kokonaisuudessaan täältä: 

Dynasty tietopalvelu : Lohjan kaupunki 

• Tekninen lautakunta 10.10.2024 ja 6.11.2024 / Riitta Luhtala 
o Harmaat listat eli kaupungin omistamien rakennusten luokittelu on ollut käsittelyssä. 

Tarkoituksena on järjestää iltaseminaari asian tiimoilta. 
o Lisäksi on käyty keskustelua mm. teiden kunnosta, Mäntynummen koulun ja Harjun 

alueen suunnittelusta sekä rakennusten esteettömyydestä ja sen edistämistä. 
 
 
9. Tiedotusluonteiset asiat  

• Vaikuttamistoimielinten uusien ehdokkaiden nimeämiset keväällä 2025 / Johanna Repola 
o Nykyisen vanhusneuvoston toimikausi päättyy toukokuun 2025 lopussa. 
o Järjestöedustajien hakuprosessi uuteen, syksyllä 2025 nimettävään ja toimintansa 

aloittavaan vanhusneuvostoon tapahtuu 1.-31.5.2025. 
o Hakuprosessin käynnistämistä varten Vanhusneuvoston toimintasääntö tulee päivittää 

alkuvuodesta 2025 ajantasaiseksi ja viedä se kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi 
hyvissä ajoin ennen hakuprosessin käynnistämistä. 

o Lisäksi on hyvä muistuttaa ehdokkaiden nimeämisen ottamista yhdistysten 
kevätkokousten asialistoille. 

• Esittelijän / sihteerin opintovapaa ja sen sijaistus 
o Vannhusneuvoston esittelijänä ja sihteeri toiminut Johanna Repola jää joululoman 

jälkeen opintovapaalle. Opintovapaa kestää 1.6.2025 asti. Hänen sijaisenaan tulee 
toimimaan tässä kokouksessa esittäytynyt erityisasiantuntija Sanna Kie Kettunen. 

 
10. Mahdolliset muut asiat  

Kokouksessa ei käsitelty muita asioita. 
 

11. Seuraava kokous 
Kokouksessa sovittiin kokousajat kevätkaudelle 2025:  
1) tiistai 21.1.2025 
2) tiistai 4.3.2025 
3) tiistai 20.5.2025 
 
 
 
 
 
 

 
 

https://dynasty.lohja.fi/d10julkaisu/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2024713

